
 

 

 

 
 

Schriftelijke vragen ex. Artikel 71 Reglement van Orde; 
 

Ruimte voor extra bomen, struiken en gevelgroen 
 
                   ’s-Hertogenbosch, 26 juni 2023 
Geacht college, 
 
Door de klimaatverandering warmt de aarde steeds sneller op. Ook in onze steden 
wordt het als gevolg van deze klimaatverandering steeds warmer. Om (binnen) 
stedelijk gebied leefbaar te houden zijn extra maatregelen noodzakelijk.  
 
De Europese Commissie werkt momenteel aan nieuwe wetgeving, de 
Natuurherstelwet. De meerderheid van de Europeanen (en Nederlanders) woont in 
de stad. Zij zullen de gevolgen van de klimaatverandering nog meer gaan voelen, 
zoals het hitte-eiland effect. Tijdens hittegolven doet verharding de temperatuur in 
steden snel stijgen. Groene ruimte, zoals bomen, struiken en gevelbeplanting, maar 
ook plantsoenen en parken werken als een natuurlijke airco. Daarom mag er in de 
stad geen groene ruimte meer verloren gaan. Er dient juist meer ruimte voor groen 
en bomen te worden vrijgemaakt.  
 
Steden zullen verder moeten investeren in het vergroenen van de openbare ruimte, 
waardoor een groter deel van de stad wordt overdekt met boomkronen. In dit licht 
bezien vinden wij het bebouwen van het Prins Hendrikpark en Annapark ook een 
onverstandige keuze en onwenselijk. Andere steden, zoals Tilburg en Eindhoven, zijn 
ons hierin voorgegaan. Momenteel investeert Tilburg miljoenen om de versteende 
binnenstad te vergroenen door het aanleggen van groene eilanden. Zo is de Willem 
II straat gedeeltelijk autoluw gemaakt en is deze straat, door het planten van grote 
bomen en struiken en het plaatsen van bankjes in groene eilanden, volledig 
getransformeerd in een prettig verblijfsgebied met veel schaduwplekken. Onze stad 
zou na de eerste aanzet tot vergroening van de binnenstad (de iep in de grote 
plantenbak voor de Hema) het voorbeeld van Tilburg kunnen volgen.  
 



 

 

 
 
In het bestuursakkoord 2022-2026 lezen we in verschillende passages dat het college 
ook wil investeren in verdere vergroening van onze stad en kernen. “We zetten in op 
een brede vergroeningsstrategie. Met een inzet op meer kwalitatief groen in onze 
gemeente. Groen draagt bij aan klimaatbestendigheid doordat het water vasthoudt 
en hittestress in bebouwd gebied beperkt. En het is belangrijk voor de biodiversiteit.  
We kiezen voor een flinke impuls op vergroening van onze openbare ruimte in 
wijken en dorpen. Aanvullend richten we ons op de grotere groenstructuren en 
generiek beleid”. Einde citaat. 
 
Helaas is het jaarlijks verdubbelen van het aantal aan te planten bomen wegens 
capaciteitsgebrek stilgevallen. Een rondgang heeft aangetoond dat er nog veel open 
plekken zijn in de wijken waar zonder discussie met bewoners veel bomen kunnen 
worden bij geplant omdat die ver genoeg van de bebouwing af komen te staan. 
 

In de sterk versteende gebieden, zoals onze mooie binnenstad, staat het 
verblijfskwaliteit onder druk. Op warme zomerdagen zien we tot ongenoegen van de 
horeca en winkeliers dat bezoekers wegblijven. Maar ook in verschillende 
woonwijken, zoals in de omgeving van het Eikendonkplein, Den Bosch-Oost/Gestelse 
buurt, de Kruiskamp, etc. zijn vanuit het oogpunt van kostenbesparing slechts een 
beperkt aantal bomen aangeplant, terwijl bomen voor het tegengaan van 
hittestress, de leefbaarheid van de wijk en de biodiversiteit bomen zo belangrijk zijn.  
 
 
 
 



 

 

Nu de klimaatverandering in een versnelling komt worden bomen alleen nog maar 
belangrijker. Daarom moeten we niet alleen zeer terughoudend zijn in het kappen 
en vervangen van bomen, maar ook een inhaalslag maken in het aanleggen van 
meer groen in de vorm van bomen, struiken en gevelbeplanting. 
 
Onze fractie is dan ook onaangenaam verrast dat het college juist nu de ambitie 
heeft losgelaten om het jaarlijks aan te planten bomen te halveren.  
 
Het college schrijft in de managementrapportage uit december 2022 Raadsvoorstel 

Managementrapportage 2022 Gemeente 's-Hertogenbosch (notubiz.nl Programma 

Wonen en werkomgeving ➢ Groen en bomen, dat de inboet en renovatie groen van 

2021 uitgesteld is i.v.m. capaciteitsproblemen. 

 

Wij hebben hierover de volgende vragen: 
 

1. Zijn de capaciteitsproblemen inmiddels opgelost en is het college bereid om 
de aanplant van extra nieuwe bomen naar boven toe bij te stellen? Zo nee, 
waarom niet?  

 
In het bestuursakkoord lezen we de volgende passage: 
 
‘In deze periode investeren we extra in de grote groenstructuren. We richten dit op 
kwaliteitsverbetering in wijken en buurten, parken, bedrijventerreinen en 
natuurgebieden. Daarbij zoeken we samenwerking met partners zoals provincie en 
waterschap om werk met werk te maken.’ 

 
2. Welke concrete plannen liggen er nu op tafel om te komen tot een 

kwaliteitsverbetering van de groenstructuren in wijken en buurten, parken, 
bedrijventerreinen en natuurgebieden en hoeveel budget is hiervoor 
beschikbaar?  

 
3. Welke mogelijkheden ziet het college om de binnenstad verder te 

vergroenen en zijn hier voldoende middelen voor?  
 

4. Bent u bereid om te onderzoeken of de manier waarop de gemeente Tilburg 
momenteel de vergroening van de binnenstad aanpakt (concept) ook op de 
Bossche binnenstad van toepassing zou kunnen zijn? Zo nee, waarom niet?  

 
In afwachting van uw antwoorden. 
 
Fractie De Bossche Groenen. 
Judith Hendrickx. 


